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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA VINT I SIS DE MARÇ DE DOS MIL TRETZE. 
 
 
Núm. de la Sessió: 3/2013 
Dia: 26 de març de 2013. 
Hora: 20 hores i 30 minuts a 22 hores i 00 minuts. 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
Hi assisteixen: 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell 
Sra. Margalida Morell Martorell 
Sra. Maria Lluïssa Pla Isern 
Sr. Toni Marí Enseñat 
Sra. Isabel Martin Roman 
Sr. Antonio Deudero Mayans 
Sra. Maria Teresa Pons Picó 
Sr. José Frias Cano. 
La Secretària Interventora, Cristina Pou Bosch. 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
 
1r.- Aprovació de l’acta en esborrany de la sessió celebrada en data 26 de febrer de 
2013. 
 
2n.- Aprovació inicial del Reglament regulador del règim d’ús dels horts ecològics 
urbans del municipi de Puigpunyent. 
 
3r.- Manifestació de la voluntat de crear una xarxa de municipis i entitats de les Illes 
Balears per integrar-se a la Fundació Ramon Llull. 
  
4t.- Inclusió a l’Inventari de Béns Municipal dels camins de titularitat municipal inclosos 
al Catàleg de Camins del terme municipal de Puigpunyent. 
 
5è.- Mocions: 
 
5è.1.- Moció que presenta el grup municipal PSOE relativa al pagament del deute del 
Govern. 
 
5è.2.- Moció que presenta el grup municipal PSOE relativa al no tancament del servei 
de promoció de l’autonomia personal i prevenció de la dependència “Son Bru” a 
Puigpunyent. 
 
5è.3.- Moció que presenta el grup municipal Independents de Puigpunyent i Galilea en 
relació a la modificació de l’Avantprojecte de llei per a la racionalització i sostenibilitat 
de l’Administració Local. 
  
6è.- Control de l’equip de govern: 
 
Acords Junta de Govern Local celebrades en dates 4, 11, 18 i 25 de febrer i 5 de març. 
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Decrets de Batlia des de 76/2013 a 130/2013 
 
7è.- Torn d’urgència. 
 
8è.- Precs i preguntes. 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: 
 
1r.- Aprovació de l’acta en esborrany de la sessió celebrada en data 26 de febrer de 
2013. 
 
El Batle dona compte de l’acta en esborrany de la sessió celebrada en data 26 de 
febrer de 2013 i vol fer constar-hi una precisió. En el punt relatiu a la moció del PSOE, 
quan la regidora Sra. Isabel Martín demana disculpes per si no se l’entén bé llegint en 
català, el Batle va dir que li agraeix el fet i valora l’esforç per parlar amb la nostra 
llengua i que se l’ha entesa perfectament. 
 
Pel que fa a l’acta de dia 31 de gener, i atès que el Batle havia fet unes 
puntualitzacions, el Sr. Antonio Deudero manifesta que no te res a dir i accepta les 
puntalitzacions fetes pel Sr. Batle. 
 
Vista l’acta de la sessió de data 26 de febrer de 2013 i les precisions fetes pel Sr. Batle, 
s’aprova per unanimitat dels membres presents. 
 
2n.- Aprovació inicial del Reglament regulador del règim d’ús dels horts ecològics 
urbans del municipi de Puigpunyent. 
 
La regidora del grup municipal IPG, Sra. Maria Lluïsa Pla Isern procedeix a la lectura de 
la proposta que diu així:  
 
“Atès que es l’Ajuntament de Puigpunyent té com a objectius proporcionar a persones 
físiques i entitats i associacions del poble un espai municipal on es pugui realitzar una 
activitat física en contacte amb la natura, promoure bones pràctiques ambientals de 
cultiu: gestió de residus, estalvi d’aigua, agricultura ecològica, recuperació d’usos i 
costums de l’agricultura tradicional, impulsar un millor coneixement i respecte cap al 
medi ambient, promoure una alimentació sana, productes locals i treballant hàbits 
més saludables i fomentar la Participació Ciutadana compartint un projecte 
comunitari. 
 
Atès que l’ajuntament disposa de terrenys aptes per poder dur a terme activitats 
relacionades amb el cultiu d’agricultura ecològica i que, amb la posada en marxa del 
present Reglament es podrien complir els objectius abans esmentats. Per la qual cosa 
crearà un sistema per tal de posar a l’abast dels ciutadans de Puigpunyent un espai de 
convivència social i de foment d’agricultures ecològiques, respectuoses amb el medi 
ambient.  
 
Atès que es fa necessària l’existència d’una regulació del el règim jurídic de les 
autoritzacions administratives d’ús privatiu de domini públic que l’Ajuntament de 
Puigpunyent atorgarà sobre els horts de titularitat municipal situats a Puigpunyent, 
exclusivament pel seu conreu ecològic agrícola amb destinació a l’autoconsum; el 
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contingut dels drets i obligacions a complir per les persones beneficiàries d’aquestes 
autoritzacions i el règim de licitació i adjudicació de les mateixes. 
 
De conformitat amb el que estableixen els articles 22.2.d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases del règim local, i del article 102 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears. 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa d’Assumptes Generals de data 22 de març 
de 2013. 
 
Es proposa al Ple que adopti el següent ACORD: 
 
PRIMER. Aprovar inicialment el Reglament que regula el règim d’ús dels horts ecològics 
urbans del municipi de Puigpunyent, que es transcriu a continuació. 
 
SEGON. Sotmetre el projecte de Reglament a un període d’informació pública, per 
termini de trenta dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
i en el taulell d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament 
interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o 
observacions.  
 
 
“REGLAMENT REGULADOR DEL RÈGIM D’ÚS DELS HORTS ECOLÒGICS URBANS DEL 
MUNICIPI DE PUIGPUNYENT. 
 
 
El projecte d’Horts Ecològics a Puigpunyent comença amb una iniciativa de 
l’Associació Dones i Dances, presentada a l’Ajuntament l’any 2013. Aquesta iniciativa 
suposarà posar a l’abast dels ciutadans de Puigpunyent un espai de convivència 
social i de foment d’agricultures ecològiques, respectuoses amb el medi ambient.  
 
Article  1. Fonament legal 
 
Aquest Reglament es dicta de conformitat amb allò que estableixen els articles 4.1 a), 
25.2f) i m) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i els 
articles 100 i següents de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local 
de les Illes Balears. 
 
Article  2. Objecte  
 
El present Reglament té per objecte regular el règim jurídic de les autoritzacions 
administratives d’ús privatiu de domini públic que l’Ajuntament de Puigpunyent 
atorgarà sobre els horts de titularitat municipal situats a Puigpunyent, exclusivament pel 
seu conreu ecològic agrícola amb destinació a l’autoconsum; el contingut dels drets i 
obligacions a complir per les persones beneficiàries d’aquestes autoritzacions i el règim 
de licitació i adjudicació de les mateixes. 
 
Article  3. Naturalesa jurídica de l’autorització 
 
Les autoritzacions municipals atorgades en virtut d’aquest Reglament, tindran la 
naturalesa d’ús privatiu del domini públic, regulat pels articles 124 i ss de la Llei 20/2006, 
de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears, pels articles 75 i ss 
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del Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament de Béns de 
les Entitats Locals i pels articles 91 i ss de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del 
Patrimoni de les Administracions Públiques en relació amb els articles 85 i 86 del mateix 
Text legal. 
 
Aquesta autorització s’atorga salvant el dret de propietat i sense perjudici d’altre i, per 
tant, no suposa la transmissió del domini de la parcel·la d’hort utilitzada, que 
continuarà essent propietat de l’Ajuntament de Puigpunyent, tant respecte del terreny 
com respecte a totes les instal·lacions existents en el moment de l’atorgament de 
l’autorització. 
 
L’adjudicatari o adjudicatària solament tindrà la possessió precària de l’hort municipal 
que se li assigni, pel termini que es determini i en els termes que prevegi l’autorització o 
document de formalització de l’adjudicació i la resta d’articles d’aquest reglament. 
 
Les autoritzacions atorgades tenen caràcter personalíssim, i en cap cas les persones 
titulars no podran cedir, alienar, gravar o disposar, a títol onerós o gratuït, els drets que 
es derivin de l’autorització d’ús, ni transmetre-la a tercers. 
 
Article 4. Règim jurídic 
 
Constitueixen normativa i prescripcions aplicables al procediment de formació i 
d’aprovació de l’expedient, licitació, adjudicació, formalització de les autoritzacions 
d’ús privatiu del domini públic regulades en el present Reglament, a més de les 
disposicions d’aquest, les establertes en la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, i les disposicions que la despleguin, modifiquin o afectin, així 
com la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears i 
demés normativa autonòmica de desplegament que, en el marc d’aquella, sigui 
vigent. 
 
Constitueixen normativa i prescripcions aplicables al contingut de l’autorització, a la 
seva extinció i demés potestats de l’administració sobre el domini públic, a més de les 
disposicions d’aquest Reglament, les establertes en: 
 
- La Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les Administracions Públiques. 
- El Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament de Bens de 
les Entitats Locals. 
 
Supletòriament, i en tot allò no previst a la normativa abans citada, serà d’aplicació la 
resta de normes de Dret Administratiu i, en darrer terme, de Dret Privat. 
 
Article  5. Característiques de les parcel·les 
 
L’ajuntament ofereix dos tipus de parcel·les: 
 

a) Parcel·les de 40m2 destinades a Associacions o entitats sense ànim de lucre. 
b) Parcel·les de 20m2 destinades a particulars. 

 
Article  6. Termini 
 
Les parcel·les s’adjudicaran per un període de tres anys. Una vegada finalitzat aquets 
període caldrà sol·licitar una nova autorització. 
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En el cas de que l’hort quedi sense treballar més de 6 mesos per la persona 
adjudicatària, sense que hi hagi una comunicació expressa i motivada a l’Ajuntament 
de Puigpunyent, aquest quedarà lliure i podrà ser adjudicat novament, una vegada 
resolt o declarat caducat el títol administratiu, segons preveu aquest reglament. 
 
En el cas de que desapareixi el requisit per poder tenir accés a la condició d’usuari o 
usuària durant el període de duració de l’autorització, és podrà esgotar el termini d’ús 
de la parcel·la d’hort, excepte que constitueixi causa de revocació de l’autorització. 
 
Article  7. Requisits i prohibicions per accedir a la condició d’usuari o usuària 
 
Per poder tenir accés a la condició d’usuari o usuària d’una parcel·la destinada a hort 
urbà ecològic, cal reunir els següents requisits: 
- En el cas de les persones físiques: 

• Ser major d’edat. 
• Trobar-se al corrent de pagament en les obligacions tributàries amb 

l’Ajuntament de Puigpunyent. 
• Estar empadronat en el Municipi de Puigpunyent durant, almenys, el termini 

d’un any anterior a la sol·licitud de d’hort ecològic. 
• Tenir formació en horts ecològics o, en el seu cas, realitzar el curs de formació 

per a la gestió dels horts ecològics ofert expressament per l’Ajuntament de 
Puigpunyent a través de l’Associació Dones i Dances. 

 
- En el cas d’Associacions o entitats sense ànim de lucre: 
 

• Tenir el seu domicili social en el Municipi de Puigpunyent i estar inscrites en el 
Registre Municipal d’Associacions 

• Associacions o entitats sense ànim de lucre que el seu objecte social inclogui 
activitats divulgatives, formatives o de sensibilització i sempre que compleixen 
els requisits establerts a les bases. 

• Trobar-se al corrent de pagament en les obligacions tributàries amb 
l’Ajuntament de Puigpunyent. 

• El representant o la persona responsable, haurà de tenir formació en horts 
ecològics o en el seu cas, realitzar el curs de formació per a la gestió dels horts 
ecològics ofert expressament per l’Ajuntament de Puigpunyent a través de 
l’Associació Dones i Dances. 

 
Encara que es reuneixin les condicions abans indicades, no podran optar a l’ús d’una 
parcel·la, les persones que es trobin en alguna de les circumstàncies següents: 
 

• Que convisquin en el mateix domicili amb algú que ja tingui adjudicada una 
parcel·la, tot i que formi part d’una altre unitat familiar. 

• Que un membre de la seva unitat familiar tingui adjudicada una parcel·la, tot i 
estar empadronats en domicilis diferents. 

• Que estigui privat d’utilitzar les parcel·les per al cultiu dels horts ecològics al 
municipi de Puigpunyent o altres localitats, mitjançant expedient sancionador 
amb resolució ferma. 

• Disposin, com a mínim fins a la data de finalització de presentació de la 
sol·licitud, de l’ús d’un altre hort, municipal o privat, al municipi de Puigpunyent. 
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Article  8. Procediment per a la concessió d’autoritzacions 
 
El procediment aplicable a l’atorgament de les autoritzacions que habilitin per a 
l’ocupació de les parcel·les destinades a horts urbans ecològics i facultin per al seu ús i 
gaudi, s’articularà en règim de concurrència, atès el nombre limitat de les parcel·les. 
 
L’Ajuntament iniciarà d’ofici aquest procediment, amb Resolució prèvia de Batlia, que 
contindrà la convocatòria de concessió d’autoritzacions d’ocupació d’horts. 
 
Aquesta convocatòria serà objecte de publicació en el Tauler d’Edictes de 
l’Ajuntament, així com en la pàgina web d’aquest Ajuntament 
 
En cada convocatòria es determinarà el nombre de parcel·les que surten a concurs i si 
es destinaran a Associacions o a persones físiques. De les parcel·les destinades a 
persones físiques se’n reservarà un 50% per aquelles persones que formin part de 
famílies amb necessitats previ Informe del Departament de Serveis Socials de 
l’Ajuntament. 
 
Les persones interessades hauran de presentar la sol·licitud de llicència d’ús privatiu 
dels Horts Ecològics de Puigpunyent que s’adjunta com annex 1 per a les persones 
físiques o com l’annex 2 per a les persones jurídiques, en el registre de l’Ajuntament de 
Puigpunyent bé per qualsevol dels mitjans establerts per l’article 38.4 de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú en el termini que estableixi la convocatòria que no 
podrà ser inferior a 10 dies naturals. 
 
Juntament amb la sol·licitud emplenada adequadament, les persones físiques 
aspirants han d’ajuntar: 
 

a) Fotocòpia del document nacional d’identitat o, en el cas de no ser espanyol, 
del document acreditatiu de la personalitat (NIE, passaport o targeta de 
residència). 

b) Informe dels serveis socials que acrediti risc social familiar, en el seu cas. 
c) Document que acrediti estar en situació d’atur, si es vol acollir al règim de 

prioritat establert en aquest article si s’ha de realitzar el sorteig. 
 

Juntament amb la sol·licitud emplenada adequadament, les persones jurídiques 
aspirants han d’ajuntar: 
 

a) Original o fotocòpia acarada dels Estatuts de la persona jurídica. 
b) CIF de la persona jurídica 
c) Una relació de les persones que hagin de desenvolupar el projecte en nom de 

l’associació o entitat, fent declaració que compleixen tots els requisits de l 
l’apartat 7 del present Reglament. 

 
Només s’admetrà una sol·licitud per part de cada un dels sol·licitants. L’Ajuntament 
comprovarà d’ofici l’empadronament, l’absència d’infraccions i el compliment d’estar 
al corrent de les obligacions tributàries amb aquest Ajuntament. 
 
Finalitzat el termini de presentació de sol·licituds, s’elaborarà una llista provisional 
d’admesos i exclosos, amb indicació de les causes d’exclusió, que s’exposarà a la web 
de l’Ajuntament atorgant un termini de tres dies hàbils, comptadors des de l’endemà 
de la publicació de la llista a la web municipal per presentar al·legacions. En cas que 
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no es presentin reclamacions la llista provisional quedarà elevada a definitiva de forma 
automàtica. 
 
Si hi ha parcel·les suficients per atendre totes les sol·licituds de persones admeses, el 
Batle adjudicarà, mitjançant Decret, les parcel·les a cada una de les persones 
admeses. 
 
No obstant, quan el nombre de persones admeses sigui major que el de parcel·les 
disponibles l’Ajuntament de Puigpunyent seguirà els següents criteris: 
 
Per a l’adjudicació de les parcel·les destinades a Associacions o entitats sense ànim de 
lucre: 
- Es prioritzarà l’adjudicació en favor de les que tinguin en el seu objecte social la 
sensibilització en temes ambientals i socials i/o la divulgació i/o formació, especialment 
dirigides a col·lectius de joves, gent gran o dones. Si, una vegada aplicat el règim de 
prioritats esmentat segueix havent més sol·licituds que persones admeses,es procedirà 
mitjançant sorteig. S’adjudicaran el nombre de parcel·les ofertes en la convocatòria 
segons l’ordre obtingut en el sorteig. 
 
Per les parcel·les destinades a particulars: 
 
a) Es procedirà, en primer lloc a adjudicar les parcel·les reservades a les persones 
pertanyents a famílies amb necessitats que ho acreditin mitjançant Informe dels Serveis 
Socials municipals. Es reservaran per aquest criteri el 50% de les parcel·les ofertes en la 
convocatòria. Si les sol·licituds que compleixen aquest criteri són superiors a les 
parcel·les ofertes, es prioritzarà a aquelles persones que es trobin en situació d’atur i ho 
acreditin documentalment en la seva sol·licitud. Si una vegada aplicat aquest criteri, 
encara persisteix la situació, es procedirà mitjançant sorteig. 
 
 c) Una vegada adjudicades les parcel·les reservades a persones amb situació de 
necessitat, es procedirà a l’adjudicació de les parcel·les restants. D’entre totes les 
persones admeses i que no hagin resultat adjudicatàries de les parcel·les esmentades 
en el punt anterior, es prioritzaran les sol·licituds d’aquelles persones que es trobin en 
situació d’atur i així ho acreditin en la sol·licitud. En cas de que encara hi hagi més 
sol·licituds que parcel·les ofertes es farà mitjançant sorteig. 
 
El sorteig es realitzarà davant el Secretari de la Corporació i el Regidor responsable. La 
data, hora i lloc del sorteig es comunicarà a totes les persones admeses mitjançant 
l’adreça electrònica facilitada en la sol·licitud. 
 
Una vegada realitzat el sorteig, el Batle dictarà Resolució adjudicant les parcel·les 
segons el resultat del sorteig. 
 
L’autorització atribuirà l’ús privatiu de l’hort corresponent per al cultiu agrícola ecològic 
 
L’autorització per a l’ús privatiu de la parcel·la que s’indiqui serà intransmissible, sense 
perjudici de l’establert en l’article 10 apartat b) pel cas que el titular estigui en situació 
d’incapacitat sobrevinguda per a aquesta activitat o morís. 
 
L’autorització s’estendrà per un termini de tres anys, a comptar des de la signatura de 
cada una de les autoritzacions, sempre que no concorri cap causa de revocació o 
que els terrenys esdevinguin necessaris per a obres, serveis o instal·lacions municipals. 
No es podran establir prorrogues. 
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La resolució atorgant l’autorització, com a document administratiu, contindrà les 
següents dades: 
- Dades de la persona/es o entitat autoritzada. 
- La finalitat de l’ús. 
- Mesura, localització i número de la parcel·la. 
- Drets i obligacions del beneficiari de l’autorització. 
- Durada de l’autorització. 
 
Aquelles persones que no hagin estat beneficiàries de l’adjudicació d’algun hort, 
integraran una borsa de suplents, segons el lloc que hagin quedat en el sorteig. En 
aquesta llista s’afegiran, per ordre cronològic, aquelles persones que posteriorment 
presentin instàncies que manifestin estar interessades en l’adjudicació d’una parcel·la. 
 
. En aquest cas, l’Ajuntament comunicarà a la persona aspirant de la existència de la 
vacant perquè manifesti en un termini  de tres dies naturals la seva conformitat. Si la 
persona interessada no manifesta la seva conformitat amb la proposta d’adjudicació 
en el termini previst, s’entén que renuncia al cultiu de l’hort ecològic. 
 
A les persones aspirants que renunciïn de manera expressa o tàcita, se les han 
d’excloure de l’adjudicació o de la llista d’espera per cobrir les vacants als horts 
ecològics, llevat que al·leguin, en el termini establert de l’apartat anterior, la 
concurrència d’alguna de les circumstàncies següents, que s’han de justificar 
documentalment dins els tres dies hàbils següents: 
 
a) Estar en període d’embaràs, de maternitat o de paternitat, d’adopció o 
d’acolliment permanent o preadoptiu, incloent-hi el període en què sigui procedent la 
concessió d’excedència per a cura de fills i filles per qualsevol dels casos anteriors. 
 
b) Patir malaltia o incapacitat temporal 
 
c) Trobar-se en fase imminent de realització d’un viatge de mitja o llarga durada. 
 
Justificada la causa conforme a l’apartat anterior, els aspirants se reincorporaran a la 
darrera posició de la llista d’espera per cobrir les vacants dels horts ecològics. 
 
La selecció de les parcel·les es farà per sorteig. 
 
 
Article  9. Pèrdua de la condició d’usuari d’hort 
 
La condició d’adjudicatari/adjudicatària es perdrà automàticament per: 
 
a) Renúncia o baixa voluntària mitjançant escrit presentat en el registre de 
l’Ajuntament. 
b) En cas de defunció, malaltia crònica o incapacitat de la persona titular per treballar 
l’hort, els seus hereus o hereves o familiars designats podran, si ho desitgen, continuar 
cultivant l’hort, sempre que compleixin els requisits i prèvia conformitat expressa de 
l’Ajuntament. 
c) Baixa en el Padró del municipi de Puigpunyent. 
d) Abandonament o carència de cultiu de la parcel·la durant més de 6 mesos seguits. 
e) Desaparició sobrevinguda de les circumstancies que van motivar l’adjudicació. 
f) Utilitzar l’hort per a ús i finalitats diferents a les detallades en aquest Reglament. 
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g) Requeriment del terreny per part de l’Ajuntament per a obres, serveis, instal·lacions o 
la construcció d’infraestructures o equipaments d’interès social o general. En aquest 
cas, la Corporació avisarà a les persones adjudicatàries amb 2 mesos d’antelació al 
moment en què hagin de deixar lliure la parcel·la adjudicada. 
h) Manca de respecte a les normes bàsiques de convivència, conducta insolidària, 
consum excessiu d’aigua o utilització de productes tòxics o potencialment tòxics en 
dosis no permeses per la normativa en matèria d’agricultura ecològica. 
i) Posar a la venda de forma unilateral, sense el consentiment de les persones 
responsables, els productes obtinguts del cultiu de l’hort. 
j) Subarrendament o cessió a tercers del cultiu de la parcel·la. 
k) Finalització del termini de vigència de l’autorització. 
 
La revocació de l’autorització, en qualsevol moment i per qualsevol causa no atorga 
cap dret a percebre indemnització o compensació de cap tipus. 
 
 
Article  10. Procediment per revocar una autorització 
 
Per privar a un adjudicatari o adjudicatària de l’ús de la seva parcel·la caldrà instruir 
un expedient en què es demostrarà que concorre en alguna de les circumstàncies 
previstes en aquest reglament per decaure en el seu dret, amb audiència prèvia de la 
persona interessada per un termini de quinze dies hàbils proposada per l’òrgan 
instructor i resolta per Batltia. 
 
 
Article  10. Obligacions de l’Ajuntament 
 
L’Ajuntament de Puigpunyent es compromet a posar els horts a disposició dels/de les 
adjudicataris/adjudicatàries amb les següents condicions: 
 
- tancament perimetral de tota la zona dels horts, essent obligació de cada 
adjudicatari el tancament de la parcel·la adjudicada en la forma que estableixi 
l’Ajuntament. 
 
- instal·lació del comptador general d’aigua. Cada usuari haurà d’instal·lar un 
comptador individual. 
 
L’Ajuntament de Puigpunyent no es farà responsable dels furts o actes vandàlics que 
puguin afectar a les parcel·les. També, queda exempt de qualsevol responsabilitat en 
cas d’accident de l’usuari o usuària dels horts d’oci en el desenvolupament de les 
seves parcel·les de cultiu i en la seva estança en el recinte. 
 
Article  11. Drets i obligacions dels adjudicataris 
 
L’adjudicatari tindrà dret a treballar la parcel·la adjudicada i gaudir dels productes 
obtinguts. 
 
L’adjudicatari tindrà les següents obligacions i haurà de respectar les següents normes 
d’ús: 
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a) Fer-se càrrec de la instal·lació del comptador particular individual, del sistema propi 
de reg i del tancament de la seva parcel·la de conformitat amb les instruccions que 
dicti l’Ajuntament. 
b) L’adquisició i manteniment de les eines i estris necessaris per al desenvolupament de 
l’activitat agrícola que és pròpia d’aquests horts seran a càrrec de la persona 
adjudicatària. L’Ajuntament no es farà responsable del trencament, pèrdua o 
desaparició d’estris o eines personals. 
c) Acatar les indicacions que es donin des de l’Ajuntament, col·laborar en el 
manteniment de les instal·lacions i assegurar el bon funcionament dels horts. 
d) Encarregar-se del correcte i continu manteniment dels serveis comuns. 
e) Fer ús correcte de totes les instal·lacions i mantenir, en tot moment, neta i ben 
cuidada la seva parcel·la. Queda prohibida la instal·lació de casetes, quioscs, cadires, 
bancs o qualsevol altre tipus d’instal·lació o edificació, sense permís previ i exprés de 
l’Ajuntament. Mantenir l’entorn de les parcel·les en perfecte estat, net i lliure d’herbes i 
plantes espontànies. 
f) Consumir únicament l’aigua necessària per al reg. En tot cas serà a càrrec de l’usuari 
o usuària la despesa d’aigua. El consum màxim diari de les parcel·les serà de 60l en els 
casos de parcel·les de 20m2 i de 120l en el cas de parcel·les de 40m2. Fins que no 
s’aprovi la modificació de la corresponent Ordenança fiscal, serà d’aplicació la quota 
establerta en la vigent Ordenança reguladora del servei d’aigua potable pel tram 2. 
En cas de restriccions d’aigua o per altres motius que l’Ajuntament determini i que 
afectin a l’interés general, l’Ajuntament podrà tallar el subministrament d’aigua durant 
el temps que duri la situació especial. 
Queda prohibit el reg amb aspersors o amb qualsevol altre estri que pugui envair o 
regar altres parcel·les veïnes. 
g) Cultivar l’hort de manera respectuosa amb el medi ambient; queda expressament 
prohibit cremar, així com també l’ús de productes herbicides, plaguicides i adobs 
químics. 
h) Reciclar les restes orgàniques derivades del cultiu de la seva parcel·la i dipositar la 
resta de residus en els contenidors corresponents. 
i) Assistir a les reunions i convocatòries que s’estableixin com a obligatòries. 
j) Els productes dels horts no poden ser objecte de venda i estaran destinats 
exclusivament a l’autoconsum. 
k) Reparar o reposar els elements que es deteriorin en la seva instal·lació. 
l) Deixar en bon estat l’hort quan finalitzi l’autorització, i tornar les claus i qualsevol 
objecte rebut. 
m) Cultivar únicament hortalisses, flors i plantes aromàtiques de baixa alçada. 
n) Executar el seu treball personalment o pels membres de la seva unitat familiar que 
prèviament han estat enregistrats, llevat dels casos de força major que s’acreditaran 
davant l’Ajuntament i sense perjudici de la positiva ajuda mútua entre hortolans. 
o) Suportar les despeses que es generin com a conseqüència de desperfectes o danys 
que es puguin derivar del seu comportament sens perjudici del procediment 
corresponent per exigir aquesta responsabilitat. 
p) Avisar immediatament a l’Ajuntament en cas de desperfecte o d’avaria a l’hort o a 
les instal·lacions. 
q) Els usuaris seguiran els horaris del Parc Verd, ja que l’accés a aquest espai es fa per 
les barreres que hi ha actualment. Cada adjudicatari tindrà una clau d’accés a l’Hort, 
de manera que no podran accedir-hi persones alienes sense els permís d’aquest. 
 
Article  12. Educació ambiental 
 
Els horts urbans poden ser objecte de visites d’escolars dels diferents centres educatius 
o qualsevol altre col·lectiu que es determini, per donar a conèixer les activitats que s’hi 
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desenvolupen i inculcar els valors sobre l’agricultura tradicional i ecològica que 
comporten. 
 
 
Article  13. Organització dels horts urbans 
 
 
L’Ajuntament farà un seguiment de la gestió dels horts d’oci, per acreditar la 
conformitat de les tasques realitzades pels hortolans d’acord amb aquest Reglament i 
la resta de normativa que sigui d’aplicació. 
 
Article  14. Incidències 
 
L’òrgan competent per a l’adjudicació de les parcel·les destinades a horts urbans així 
com la resolució de les incidències que puguin sorgir entre els adjudicataris de les 
parcel·les i entre aquests i l’Ajuntament serà el Batle o regidor en qui delegui 
 
Contra aquests acords es podran interposar els recursos administratius procedents. 
 
Disposició final 
 
El present Reglament entrarà en vigor transcorreguts quinze dies des de la seva 
publicació definitiva en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, de conformitat amb l’article 
103 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 
Balears.” 
 
Seguidament, la regidora del grup IPG explica la proposta de Reglament. 
 
Diu que el projecte comença d’una iniciativa de l’Associació Dones i Dances i que els 
horts es situaran en el solar municipal que hi ha entre l’escola i el Parc Verd. Es tractarà 
de parcel·les de 20m2 per a particulars i 40m2 per a Associacions. En el supòsit que hi 
hagi més demandes que horts es prioritzarà l’adjudicació en favor d’aquelles 
associacions que tinguin com objecte la protecció del medi ambient, gent gran, joves i 
dones, i pel que fa als particulars es donarà prioritat a aquelles persones que es trobin 
en situació d’atur. 
 
L’ajuntament realitzarà un tancament perimetral i instal·larà un comptador general i els 
usuaris realitzaran els tancaments propis i instal·laran el comptador individual. 
 
S’estableix un consum màxim d’aigua i en moments en que es vegi en perill el consum 
humà d’aigua, l’Ajuntament es reserva el dret de tall del subministrament d’aigua.  
 
En el debat posterior es produeixen les seguents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero demana quin cost està previst que tinguin 
l’adaptació dels terrenys, el tancament, la instal·lació del comptador, xarxa d’aigua. 
Diu que la idea del projecte és bona però es necessita saber que ha de costar per 
saber les conseqüències econòmiques que comportarà. 
 
La regidora diu que l’adequació dels terrenys la farà l’Associació Dones i Dances i el 
portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que de material hi pot haver uns 500-600€. Que 
amb la posada en marxa d’aquesta iniciativa suposarà un estalvi per l’Ajuntament pel 
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manteniment dels terrenys. Se du a Ple en aquest moment per avançar la tramitació ja 
que és ara l’època de sembrar. 
 
La portaveu del grup IPG, Sra. Margalida Morell diu que en aquest moment no se 
saben exactament les obres que s’han de fer però si que serà un vallat senzill i els 
metres aproximats també se saben. Sabem en que consisteix la feina i el cost exacte 
no però no serà molt elevat. Estam disposats a fer aquesta petita inversió per posar a 
disposició de persones amb dificultats. 
 
El Batle fa constar que ja hi ha una part vallada, lo que suposa menys despesa 
 
El portaveu del grup PP, Sr. Antonio Deudero, diu que votaran a favor, si be, s’haurien 
de tenir les dades econòmiques , però tenen en compte la importància i finalitat 
social. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martín diu que serà un espai perquè persones amb 
dificultats ho puguin aprofitar. 
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat dels membres presents. 
 
3r.- Manifestació de la voluntat de crear una xarxa de municipis i entitats de les Illes 
Balears per integrar-se a la Fundació Ramon Llull. 
 
El Sr. Batle procedeix a la lectura de la proposta que diu així: 
 
“La Fundació Ramon Llull es va constituir entre el Govern d’Andorra i l’Institut Ramon 
Llull el 31 de març de 2008. El 15 de gener de 2009 s’hi van incorporar el Consell 
General dels Pirineus Orientals, l’Alguer i l’Associació Xarxa de ciutats valencianes 
Ramon Llull. 
 
La Fundació Ramon LLull té com a finalitats intensificar l’estudi, la promoció i la defensa 
de la llengua catalana i fomentar la projecció exterior de la llengua i dels diferents 
àmbits culturals que s’hi expressen. També vetlla pel compliment de la legislació sobre 
la llengua, en col·laboració amb altres organismes i organitzacions públiques i 
privades, i ajuda a impulsar les actuacions de l’Institut Ramon Llull que coincideixin 
amb els objectius de la fundació. 
 
El passat 20 de febrer de 2013, representants de diversos ajuntaments i altres entitats 
locals, es reuniren al Casal de la Institució Pública Antoni M. Alcover, amb la intenció 
de constituir una xarxa de municipis i entitats de les Illes Balears per integrar-se a la 
Fundació Ramon Llull. 
 
La creació d’aquesta xarxa, que es configura com una associació a l’empara de la 
Llei orgànica 1/2002, de 22 de març, reguladora del dret a associació, pretén integrar-
se a la Fundació Ramon Llull amb l’objectiu comú de promocionar i defensar la 
llengua catalana. 
 
Com a requisits previ a la redacció dels estatuts de l’associació i posterior aprovació, si 
escau, pel Ple de l’Ajuntament, d’acord amb l’article 6.2 de la Llei orgànica 1/2002, es 
considera que el Ple ha de manifestar la seva voluntat per crear aquesta associació, i, 
d’aquesta manera, elaborar els corresponents estatuts. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti el seguent Acord: 
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PRIMER.- Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Puigpunyent per formar part, com a 
soci fundador, d’una associació de municipis i entitats de les Illes Balears per integrar-se 
a la Fundació Ramon Llull. 
 
SEGON.- Facultar al Batle de l’Ajuntament per executar aquest acord, tot això sense 
perjudici que, una vegada redactats els estatuts de l’associació, s’elevin al Ple per a la 
seva aprovació”. 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero diu que en el Ple del mes de novembre ja es va 
posar en coneixement de l’Ajuntament els motius clars de perquè el Govern va decidir 
separar-se del Ramon LLull i adhesionar-se a l’Institut d’Estudis Baleàrics, per la qual 
cosa, se remet a lo dit en l’acta corresponent. 
 
El Batle diu que pot entendre que el PP no estigui d’acord amb idees independentistes 
de CIU perquè era fer política de la llengua. M’estranya que perquè no tingueu les 
mateixes idees polítiques que CIU no pogueu donar suport a un tema com aquest. Si és 
per temes econòmics, basta dir que el Govern d’Espanya inverteix 87 milions d’euros a 
l’Institut Cervantes per promocionar la llengua castellana. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero, diu que el Govern de les Illes Balears pertanyia 
a tres foros diferents de la llengua catalana. Ara a un, pagava tres quotes i ara en 
pagarà una. La promoció de la llengua queda garantida. 
 
Sotmesa la proposta a votació és aprovada per 5 vots a favor (3 IPG i 2 PSOE) i 3 vots 
en contra del PP. 
 
4t.- Inclusió a l’Inventari de Béns Municipal dels camins de titularitat municipal inclosos 
al Catàleg de Camins del terme municipal de Puigpunyent. 
 
La regidora del grup IPG, Sra. Maria Lluïsa Pla  procedeix a la lectura de la proposta 
que diu així: 
 
“Atesa la necessitat de incloure en el Inventari de Béns de l’Ajuntament de 
Puigpunyent tots els camins públics i de titularitat municipal que consten en el Catàleg 
de Camins, per tal de donar compliment al que disposa l’article 132 de la Llei 20/2006, 
de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, que estableix el 
següent: 
 
“1. Els ens locals tenen l’obligació de formar un inventari valorat de tots els béns que els 
pertanyin, que ha de comprendre els béns de domini públic, els patrimonials, els drets i 
els valors mobiliaris, descrits amb el detall necessari per identificar-los. 
 
2. L’inventari ha de ser objecte d’actualització continuada, sense perjudici que s’hagi 
de rectificar anualment i que s’hagi de comprovar cada vegada que es renovi la 
corporació. 
 
3. Correspon al Ple de la corporació l’aprovació, la rectificació i la comprovació de 
l’inventari”. 
 
Igualment es preveu l’existència d’un inventari per a totes les administracions públiques 
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a l’article 32 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, de patrimoni de les administracions 
públiques. 
 
L’ajuntament de Puigpunyent ha anat conformant l’Inventari de Béns Municipals, 
encara que, de moment, és parcial. No es troben actualment inventariades les vies 
públiques. 
 
Per tant, el que es proposa és aprovar la inclusió d’una relació de camins a l’Inventari 
de Béns Municipal , a l’epígraf de béns immobles, a la categoria de vies públiques. 
 
La regulació detallada d’aquest Inventari de béns de les corporacions locals es troba 
en els articles 17 a 36 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, mitjançant el qual 
s’aprova el reglament de béns de les entitats locals. 
 
A l’article 20 estableix les dades que haurà d’expressar i, concretament pel que fa a les 
vies públiques, l’apartat g) especifica que hauran de constar les dades necessàries per 
a la seva individualització, amb especial referència als seus límits, longitud i amplària. 
 
El Catàleg de Camins ja conté aquestes dades mínimes, per la qual cosa, els requisits 
mínims que exigeix l’article 20 pel que fa a les dades mínimes que han de constar a 
l’Inventari de Béns Municipal, es compleixen. 
 
Cal precisar que es considera que, en aquest moment, els camins que s’han d’incloure 
a l’Inventari de Béns Municipals són aquells que en el Catàleg de Camins consten com 
a públics i a l’Ordenança reguladora de l’ús i conservació de camins consten com a 
camins de titularitat municipal. 
 
Atesa la documentació de que es disposa, es proposa al Ple de la Corporació que 
adopti el següent ACORD: 
 
PRIMER.- Incorporar a l’Inventari de Béns Municipal la següent relació de camins 
públics de titularitat municipal que consten al Catàleg de Camins del terme municipal 
de Puigpunyent i que són els següents: 
 

- Camí Vell d’Estellencs 
- Camí de Puigpunyent a Galilea 
- Camí de Puigpunyent a Calvià 
- Camí de Superna 
- Camí de sa Campaneta al Coll d’Estellencs 
- Camí Vell de Palma 
- Camí de Sa Mola Petita/Camí de Sa Font 
- Camí des Grau de son Martí/Camí de Puigpunyent a Capdellà 
- Camí des Coverany 
- Camí de Son Puig 
  
 

SEGON.- Sotmetre el present Acord a informació pública, mitjançant anunci al Butlletí 
Oficial de les Illes Balears durant un termini de trenta dies perquè els interessats puguin 
presentar al·legacions que considerin oportunes.” 
 
La Sra. Maria Lluïsa Pla mostra les fitxes elaborades de cada un dels camins amb les 
dades que consten en el Catàleg de Camins i en la resta de documentació municipal 
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El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero demana si té res a veure amb les NNSS i si 
retardarà la seva aprovació.  I també demana si qualque camí dels que es proposen 
té qualque tipus de controvèrsia amb veïns per temes de titularitat. 
 
El Batle diu que no te res a veure amb les NNSS i que es tracta de camins de titularitat 
municipal sense controvèrsies conegudes. 
 
Sotmesa la proposta a votació és aprovada per unanimitat dels membres presents. 
 
5è.- Mocions: 
 
5è.1.- Moció que presenta el grup municipal PSOE relativa al pagament del deute del 
Govern. 
 
El portaveu del grup PSOE, Sr. Toni Marí, procedeix a la lectura de la moció que diu així: 
 
“MOCIÓ RELATIVA AL PAGAMENT DEL DEUTE DEL GOVERN 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Conscients de la difícil situació econòmica en la que es troba l’economia de les Illes 
Balears. 
 
Coneixedors dels principals indicadors econòmics, els quals assenyalen una constant 
destrucció de llocs de feina, un decreixement del PIB i una baixíssima confiança per 
part del nostre empresariat, i de la societat en general, en la capacitat de recuperació 
econòmica en el curt i mig termini. 
 
Atès la importància en aquests moments de greus dificultats d’obtenir la màxima 
eficiència en la administració. 
 
Conscients que per aconseguir-ho es fa necessari, també, que les administracions 
compleixin amb el pagament dels compromisos contrets. 
 
Atès que la diversificació dels pagaments a l’àmbit municipal fa que tinguin una gran 
incidència damunt la petita i mitjana empresa, vertader generador d’ocupació de 
llocs de feina. 
 
Davant l’evidència que els ajuntaments són l’administració més propera als ciutadans i 
la que majors esforços realitza alhora de respondre a les noves necessitats que els hi 
reclamen. 
 
Atès que el Govern de les Illes Balears ha reconegut un deute amb els ajuntaments de 
prop de 100 milions d’euros. 
 
Atès que no és funció dels ajuntaments finançar el deute del Govern. 
 
Atès que el deute del Govern amb l’Ajuntament de Puigpunyent és de 731.306,52 
euros, el que representa una important dificultat alhora de respondre encertadament 
a les demandes ciutadanes i fins i tot de garantir els serveis més bàsics dels ciutadans. 
 
Atès que el deute que el Govern té amb el nostre ajuntament provoca importants 
dificultats de tresoreria i possibles retards en el pagament als nostres proveïdors. 



 
 
 

 
AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT             

 

 

 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent ACORDA: 
 
1.- L’Ajuntament de Puigpunyent acorda reclamar al Govern de les Illes Balears el 
cobrament de tot el deute pendent amb l’Ajuntament. 
 
2.- L’Ajuntament de Puigpunyent acorda sol·licitar una reunió de batles extraordinària i 
urgent on, de forma monogràfica, es tracti el deute que el Govern té amb els 
ajuntaments, amb l’objectiu de fixar i acordar un calendari de pagaments.” 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero diu que no tendran en compte certes 
apreciacions fetes en l’Exposició de Motius ja que amb el Pla de pagament a 
proveïdors s’han cobrat moltes factures. 
 
En relació al punt 2 de l’Acord podrien votar a favor si s’especifica en  què consistirà la 
reunió i si hi podrà assistir un representant del Govern. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu, que si a l’Ajuntament de Puigpunyent se li 
hagués pagat tot el deute que té el Govern en favor de l’Ajuntament, no s’hauria 
d’haver fet el pla de pagaments. 
 
El Batle diu que el l’acolliment al pla de pagaments de l’Estat no era voluntari, així 
mateix,  amb un interès molt alt i amb una entitat que ni l’ajuntament va poder escollir, 
se va adjudicar directament. Segons deia la premsa, les entitats varen comprar a un 
1% i noltros pagam un 6%.  
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que a les reunions de Batles sempre hi ha 
representació d’altres administracions. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero proposa fer les següents modificacions a la 
moció per tal de votar-la a favor: 
 

- pel que fa al punt 1.- votarien a favor si es modifica, que en lloc de reclamar es 
faci un recordatori a la reclamació del deute. 

- Pel que fa al punt 2.- votarien a favor si s’inclou que hi hagi un representant del 
Govern. 

 
El Batle diu que malgrat no ho digui expressament, del contingut del text es desprèn 
que hi hauria un representant del Govern. 
 
El portaveu del PSOE accepta les modificacions, per la qual cosa, els Acords queden 
redactats de la següent forma: 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent ACORDA: 
 
1.- L’Ajuntament de Puigpunyent acorda fer un recordatori de la  reclamació al 
Govern de les Illes Balears pel cobrament de tot el deute pendent amb l’Ajuntament. 
 
2.- L’Ajuntament de Puigpunyent acorda sol·licitar una reunió de batles extraordinària i 
urgent on, de forma monogràfica, es tracti el deute que el Govern té amb els 
ajuntaments, amb l’objectiu de fixar i acordar un calendari de pagaments on hi hagi 
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també un representant del Govern. 
 
Sotmesa la moció a votació és aprovada per unanimitat del membres presents amb 
les modificacions introduïdes. 
 
5è.2.- Moció que presenta el grup municipal PSOE relativa al no tancament del servei 
de promoció de l’autonomia personal i prevenció de la dependència “Son Bru” a 
Puigpunyent. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martín procedeix a la lectura de la moció que diu així: 
 
“ MOCIÓ RELATIVA AL NO TANCAMENT DEL SERVEI DE PROMOCIO DE L’AUTONOMIA 
PERSONAL I PREVENCIÓ DE LA DEPENDÈNCIA “SON BRU” A PUIGPUNYENT. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El Servei de Promoció de l’Autonomia Personal i Prevenció de la Dependència de Son 
Bru de Puigpunyent, adreçat a persones grans, té com a objectiu principal fomentar 
l’autonomia i contribuir a retardar les pèrdues provocades per l’envelliment mitjançant 
una sèrie de tallers i activitats d’atenció psicosocial els quals optimitzen al màxim les 
capacitats de cada persona i en conseqüència la seva autonomia personal. 
 
Actualment la nostra societat incrementa constantment la longevitat dels nostres 
majors. Per això resulta convenient potenciar l’autonomia personal, a partir de 
l’estimulació de les persones quan arriben a una certa edat. 
 
Mitjançant aquest servei i una atenció integral a les persones, s’ajuda a aquestes a 
adoptar hàbits saludables que afavoreixin l’autonomia personal, prevenir i/o retardar 
la disminució de les capacitats per dur a terme els actes de la vida diària, aconseguir 
un envelliment satisfactori dins l’entorn on habita la persona i retardar i evitar l’ ingrés a 
residències i a centres de dia, molt més costosos que el servei de promoció de 
l’autonomia personal. 
 
Atès que al nostre municipi hi ha mes de 90 usuaris d’aquest servei repartits entre les 
diferents activitats com tallers (estimulació cognitiva, gimnàstica. . .), publicacions de 
llibres i altres activitats socials. 
 
Atès que la Fundació d’Atenció i Suport a la Dependència i Promoció de l’Autonomia 
personal de les Illes Balears va rompre el conveni de forma unilateral amb l’Ajuntament 
de Puigpunyent, quedant finalitzat el conveni dia 31 de desembre de 2012. 
 
Atès que aquests darrers mesos han tancat de forma sobtada el centre SPAP de Petra 
amb el conseqüent acomiadament dels tècnics que duien a terme aquest servei. 
 
Atès que davant la constant feina des de la regidoria de Serveis Socials de 
l’Ajuntament per trobar una solució per el manteniment del servei i la posterior 
signatura d’un nou conveni sensible a la situació econòmica actual. Després de molts 
de contactes amb els responsable de la Fundació, a dia d’avui no hem rebut cap 
notícia oficial del futur del servei. 
 
Atès que se esta creant una important preocupació als ciutadans de Puigpunyent, 
especialment al col·lectiu de gent gran. 
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I per tot això proposam que el ple aprovi els següents acords: 
 
1_ Es mantengui el servei de Prevenció de la Dependència al nostre municipi. 
 
2_ Es crei una comissió conjunta entre l’Ajuntament i la Fundació per optimitzar les 
despeses del Servei sense que això suposi un acomiadament de les dues tècniques 
que hi fan feina. 
 
3_ Que es signi un conveni adequat a les noves circumstàncies econòmiques actuals 
amb l’Ajuntament de Puigpunyent per col·laborar en la gestió del servei i així fer-lo mes 
eficaç i proper.” 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero vol fer les següents apreciacions anticipant el 
seu vot en contra. 
 
Pel que fa a l’activitat s’ha de tenir en compte que ha de ser un centre d’ajuda a 
l’autonomia personal i no és la tasca que actualment s’està desenvolupant. 
Políticament se vol fer creure que se vol tancar i no fer-se el servei. 
 
Qualsevol persona que ha de rebre assistència sanitària segons la llei de dependència 
ha de co-participar amb el servei. Hi ha gent que gaudeix del servei i no té gran 
dependència ni ha pagat el co-pagament. 
 
Hi ha un sistema alternatiu per poder pagar a aquestes dues treballadores, i és que ho 
gestioni la Gent Gran amb participació de l’Ajuntament. 
 
Sense perjudici de que se consideri que el Conveni ha acabat a 31 de desembre, avui 
en dia, encara continuen les coses igual.  
 
Hi ha hagut vàries reunions entre l’Ajuntament i la Fundació, una primera reunió a la 
que hi varen assistir el Batle i la regidora de Serveis Socials, en data 17 de febrer hi va 
haver una altre reunió i les altres varen ser en data 26 de febrer i, la darrera, dia 6 de 
març per tal d’arribar a una solució. Se pretén cercar solucions per tal d’aprofitar 
l’immoble i fer activitats en favor de la gent gran amb un cost inferior i s’està oferint a 
la gent del poble que lideri aquest tema. El Govern ja ha passat per escrit la seva 
voluntat d’assumir el manteniment de l’immoble, llum, aigua, neteja i realització 
d’activitats amb monitors. 
 
El titular de que és tanca el centre no és cert, és una apreciació política. 
 
El Govern intenta donar una solució, si bé, se demana un esforç a l’Ajuntament ja que 
no ha aportat res. Segons el Conveni, l’Ajuntament co-participarà amb les despeses 
que es duguin a terme. 
 
Lo que es retén és fer força cap al Govern fent creure que se vol tancar el centre quan 
lo que es vol fer és un ús correcte del servei. Actualment no hi ha situacions de 
dependència. 
 
El Batle intervé dient que s’alegra de que el PP tengui tota la informació però li consta 
que l’Ajuntament de la meitat que heu dit no en sabia res. La fluïdesa i informació cap 
al poble no ha estat així com afirmeu. Tots els plans i solucions que plantegeu avui 
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aquí, jo com a batle, no en tenc coneixement. Li hagués agraït al director de la 
Fundació que hagués vengut abans. Si que és cert que anàrem a una reunió a la 
Conselleria, si bé, va ser arrel de la sol·licitud de l’Ajuntament. Tot i això, agraeix la visita 
d’avui del director de la Fundació. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martín responsable de Serveis Socials intervé dient que 
peca d’ingènua. El director de la Fundació ha mentit en varies ocasions, la proposta 
per trobar una solució no l’ha presentada ningú, ha estat la regidora que l’ha 
plantejada. 
 
Si hi ha algú que ha manipulat la informació ha estat la regidora del PP, Sra. Maria 
Teresa Pons ja que heu creat un “bulo”, no es va dir mai a la recollida de signatures 
que es tancava la residència, si no que es tancava el servei d’atenció i suport a la 
dependència i autonomia  personal.  
 
En cap moment es diu: NO al tancament de la residència, sinó NO al tancament del 
servei. La regidora Maria Teresa ha parlat amb la Gent Gran. 
 
Seguidament demana al portaveu del grup PP, Sr. Antonio Deudero que digui quan va 
ser la darrera vegada que va visitar al personal i a les persones que utilitzen el servei. 
També li demana si s’ha preocupat de la situació en què es troben. 
 
El Govern no ha presentat oficialment cap proposta i s’han atès en poques vegades 
les cridades que s’han realitzat al director de la fundació. Hem hagut d’insistir molt per 
posar-nos en contacte i les reunions s’han fet sempre perquè des de la regidora de 
Serveis Socials s’han sol·licitat per saber de la situació. 
 
La regidora del PP, Sra. Maria Teresa Pons diu que en cap cas s’ha manipulat la 
informació. El President de la Gent Gran li ha demanat si se tancava el centre i ella li 
ha dit que s’està lluitant per cercar solucions. Des de 2011 hi ha un incompliment per 
part de l’Ajuntament en relació a la seva aportació. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martin procedeix a la lectura de la clàusula on diu 
quina ha  de ser l’aportació de l’Ajuntament que diu literalment així: Pagar els serveis i 
les activitats addicionals que vulgui desenvolupar el servei.  
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que qui ha incomplit és la Fundació per no pagar 
a temps les seves obligacions. 
 
El regidor del PP, Sr. José Frias, manifesta que ell s’ha implicat en el tema ja que fa ús 
del servei i sempre ha estat a favor del manteniment del servei. Lo positiu és que s’està 
obrint una via de solució i tots ens hauríem de comprometre a trobar una solució que 
sigui la millor pels usuaris. S’ha de donar sortida, no hem de polititzar. 
El Batle dona per finalitzat el debat manifestant q tots tenen el seu punt de vista. Creu 
que hi ha hagut mal entesos i que com a responsables de l’Ajuntament ens ha faltat 
informació que si hauríem d’haver tengut. M’he enterat avui de més coses per les 
manifestacions que ha fet el PP que les que oficialment ens han comunicat des del 
Govern i des de la Fundació. 
 
Sotmesa la moció a votació, és aprovada per 5 vots a favor (3 del grup IPG i 2 del grup 
PSOE) i 3 vots en contra del PP. 
 
5è.3.- Moció que presenta el grup municipal Independents de Puigpunyent i Galilea en 
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relació a la modificació de l’Avantprojecte de llei per a la racionalització i sostenibilitat 
de l’Administració Local. 
 
La portaveu del grup IPG, Sra. Margalida Morell procedeix a la lectura de la moció que 
diu així: 
 
“MOCIÓ EN RELACIÓ A L’AVANTPROJECTE DE LLEI PER A LA RACIONALITZACIÓ I 
SOSTENIBILITAT DE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL 
 
El grup municipal Independents de Puigpunyent i Galilea presenta a la consideració 
del Ple la següent 
 
MOCIÓ 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
Les administracions locals són amb diferència les més properes, obertes i sensibles a les 
demandes i preocupacions dels ciutadans i ciutadanes, i són també, les que faciliten 
la participació de la gent en la presa de decisions. 
 
Les administracions locals no som les responsables de la crisi econòmica ni del deute 
públic, així com pareix que se’ns vol acusar. 
 
El projecte de Llei per a la Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració local neix 
sense el consens necessari per a una llei d’aquestes característiques. No resol el tema 
del finançament local, atenta contra l’autonomia de les administracions locals i 
desconeix la realitat local i diferenciada en tot el territori espanyol. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent que adopti els següents: 
ACORDS 
 
PRIMER.- Demanar la retirada de l’actual avantprojecte de llei perquè entenem que és 
un atac a l’autonomia local i a l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears. 
 
SEGON.- Que es realitzi un nou redactat consensuat amb la FEMP i les distintes 
federacions autonòmiques, en que: 
 
1. Es reguli definitivament el finançament de les entitats locals. 
 
2. Es garanteixi que les administracions locals, com a administracions més properes als 
ciutadans, puguin fer front a les necessitats bàsiques dels ciutadans. 
 
3. Es prioritzi la participació pública en front de la privada per tal de garantir l’estat del 
benestar. 
 
4. Es reconegui el fet diferencial dels municipis d’arreu de l’estat espanyol”. 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero vol fer una sèrie d’apreciacions en relació als 
Acords: 
 
En relació al PRIMER, l’avantprojecte està presentat per PP en el Govern estatal i per la 
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qual cosa, els donarem un vot de confiança. 
 
En relació al SEGON, l’avantprojecte regula de forma detallada el finançament de les 
entitats locals, garantir les necessitats bàsiques dels ciutadans és el que pretén 
l’avantprojecte i fins ara ningú ha estat amb la línia de fer-ho, el PP garantitza l’estat 
del benestar amb la participació público-privada i en relació al punt 4, no s’entén la 
finalitat. 
 
Per tot això, el vot del grup PP serà en contra. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que el punt 4 vol dir que es tinguin en compte els 
fets diferencials de cada un dels municipis segons les característiques pròpies de cada 
un. 
 
El Batle diu que es tracta d’una proposta que no deixa contents ni a uns ni altres. 
Parlant amb altres batles del PP tampoc hi estan molt a favor. És un atac a l’autonomia 
local. Al PP se li ha escapat la ideologia centralista i de prestació privada dels serveis 
públics. Menysprea als ajuntaments essent l’administració més propera als ciutadans i 
ataca l’autonomia local. 
 
La portaveu del grup IPG, Sra. Margalida Morell diu que les administracions locals 
prestem els serveis perquè entenem que fa que millori la vida local i la convivència dels 
ciutadans. Els ajuntaments són l’administració que coneix més les necessitats dels seus 
ciutadans. 
 
El Govern espanyol ho carrega tot damunt els municipis i pareix que són els 
responsables de tots els mals que patim. El finançament hauria de venir directament 
cap al municipi ja que som els que coneixem la realitat dels ciutadans i de les seves 
necessitats. 
 
Sotmesa la moció a votació, és aprovada per 5 vots a favor (3 del grup IPG i 2 del grup 
PSOE) i 3 vots en contra del PP. 
 
6è.- Control de l’equip de govern: 
 
Acords Junta de Govern Local celebrades en dates 4, 11, 18 i 25 de febrer i 5 de març. 
 
En relació a les Juntes de Govern Local cap dels regidors presents te res a dir. 
 
Decrets de Batlia des de 76/2013 a 130/2013 
 
En relació als Decrets, el portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero demana informació 
sobre el Decret 95/2013, en relació a un pagament a Seguros Catalana Occidente. La 
Secretària-Interventora explica que es tracta de l’execució d’una sentència sobre 
responsabilitat patrimonial. 
 
Els Decrets 152/2013 i 153/2013 s’han enviat en blanc. 
 
De la resta de Decrets no hi ha res a dir. 
 
7è.- Torn d’urgència. 
 
El portaveu del PP sol·licita incloure a l’ordre del dia per torn d’urgència un tema 
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recent per tal de poder rebre l’opinió de totes les forces polítiques, relatiu a els darrers 
actes violents contra el membre de les Noves Generacions de Sineu. 
 
Sotmesa la urgència a votació és aprovada per unanimitat dels membres presents. 
 
Abans de procedir a la lectura de la moció, el batle vol manifestar que ja han quedat 
clares en altres situacions i moments, les condemnes de tots els partits a actes violents 
en general. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero procedeix a la lectura de la moció que diu així: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT             

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT             

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que com a grup polític condemnem qualsevol 
acte de violència però en aquest cas no sabem molt bé si ha estat per radicals. El que 
si faríem seria una condemna general condemnant qualsevol tipus de violència. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero demana al portaveu del PSOE si hi ha 
possibilitat d’arribar a un acord per votar a favor la moció tots els grups polítics, sense 
que arribin a un acord. 
 
El Batle creu que no arribaran a cap acord perquè la informació de que disposen és 
poca i només saben lo que diuen els diaris. La moció parla de grups violents quan la 
premsa parla d’un individu concret. Desconec els fets exceptuant el que diu la premsa 
i sempre condemnem els fets violents. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí proposa fer un model de moció de condemna 
general per tots els actes violents. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero manifesta que li agradaria treure endavant la 
moció que han presentat. 
 
El Batle diu que en aquests moments per desconeixement de les circumstàncies no 
estam en condicions de votar a favor. Sempre condemnant els actes violents i 
qualsevol forma de violència. En aquest cas no sabem molt bé que va passar. 
 
La portaveu del grup IPG, Sra. Margalida Morell diu que condemnem els actes violents 
però no podem condemnar un fet concret que no sabem què ha passat realment. No 
tenim la informació necessària. 
 
Condemnam qualsevol tipus de violència però no fets concrets que desconeixem. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero diu que per part del seu grup s’ha fet un esforç 
per tal de fer una redacció acurada amb les premisses de l’anterior moció sobre 
violència i veu que tampoc se vota a favor. 
 
El Batle diu que es podria preparar un document comú per altres tipus d’agressions i 
votar-la cada pic que sigui necessari, malgrat esper que no sigui necessari.   
 
El portaveu del PP, diu que volen que es voti la moció presentada. 
 
Sotmesa la moció a votació és rebutjada per 5 vots en contra (3 IPG i 2 PSOE) i 3 vots a 
favor del PP. 
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8è.- Precs i preguntes. 
 
En el torn de precs i preguntes, el Sr. Batle vol fer un reconeixement públic a dos 
treballadors que fa 32 i 25 anys que treballen per l’Ajuntament, que són en Josep 
Ramon Marquès i en Gabriel Martorell Bonet. 
 
En aquests moments on la feina o la manca de la mateixa és un dels problemes més 
importants dels ciutadans de l’estat espanyol. Moments on també l’empleat públic 
està discutit i els seus professionals poc valorats, des d’aquesta batlia vull valorar el fet 
que aquest passat mes de febrer, concretament dia 16, es varen complir 32 anys, en el 
cas d’en Josep Ramon Marquès i aquest mes, concretament, el passat dijous dia 21 es 
compliren 25 anys de feina i de servei públic en aquest Ajuntament, en el cas d’en 
Gabriel Martorell Bonet. 
 
En nom meu i de tots els regidors d’aquest Consistori i de tot el poble de Puigpunyent, 
vull fer extensiu l’agraïment i el reconeixement a la tasca feta fins ara, desitjant que 
aquesta tasca sigui venturosa i que es pugui dur a terme durant tot el temps possible. 
 
En mostra d’aquesta gratitud vos vull fer entrega d’un obsequi commemoratiu a cada 
un de voltros, un rellotge per cada un on hi figura gravat la data d’alta en aquest 
Ajuntament i els anys que fa que hi feis feina. 
 
El Sr. Batle afegeix que, ja que estam en un moment de gratitud i celebració, també és 
moment de felicitar a un campió de Mallorca, fet que no és massa habitual, de un 
veïnat del nostre municipi. Estam parlant del campió d’escacs de Mallorca sub-8, que 
és en Joan Canyelles, nascut a Galilea al 2005, és un alumne del C.P. Puig de Na 
Fàtima i que la seva afició a aquest esport va començar precisament a una activitat 
extraescolar que oferia el col·legi públic de Puigpunyent. 
 
Des d’aquesta batlia, a més de donar-li la més sincera enhorabona i sentir-mos molt 
orgullosos d’ell, el vull encoratjar i desitjar-li tota la sort del món en el campionat 
nacional d’aquesta categoria que es disputarà el proper mes de juny a la ciutat de 
Salobreñas, de Granada. 
 
Finalment, el portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí demana al Batle si pot regular un poc les 
intervencions en el Ple ja que ha vist minvada la seva capacitat d’expressió. S’haurien 
de mirar de regular les intervencions dels portaveus. 
 
El Batle diu que sempre s’ha mirat de garantir la lliure expressió dels portaveus i creu 
que sempre s’han pogut expressar les opinions de tots els grups polítics, de totes 
maneres, per tal de que els drets de tots els membres del consistori a la lliure expressió 
quedi del tot garantida, es poden estudiar formules per regular les intervencions.  
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero diu que el seu grup s’adhereix a les paraules 
del batle, sempre ha estat exquisita l’actuació del batle en els debats i les 
intervencions dels portaveus. 
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 22:00 
hores i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi la Secretària Interventora 
de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
El Batle,                                                    La  Secretària Interventora, 
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Gabriel Ferrà Martorell                               Cristina Pou Bosch   
            
             


